
 

 

Aan het College van Burgemeester en Wethouders 

Grote Markt 1 

9712 HN Groningen 

Datum: 6 januari 2015 

Betreft: schriftelijke vragen door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 41 van het 

Reglement van Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen betreffende 

schade en letsel als gevolg van vuurwerk tijdens de jaarwisseling. 

Geacht College, 

Landelijk onderzoek uitgevoerd door de NOS en VeiligheidNL1  heeft dit jaar uitgewezen, dat er 
gelukkig minder vuurwerkslachtoffers tijdens de jaarwisseling te betreuren waren dan vorig daar. Ook 
is in de Groningse ziekenhuizen een daling van het aantal meldingen ten opzichte van vorig jaar te 
zien: 16 gewonden dit jaar tegenover 24 vorig jaar.  

Uiteraard is ook de Partij voor de Dieren verheugd met deze daling, die volgens VeiligheidNL 
voornamelijk te wijten is aan de beperking van de afsteektijd van vuurwerk. Met name jongeren 
hadden minder tijd dan voorheen om zich met knalvuurwerk bezig te houden. Het onderzoek heeft 
echter ook een keerzijde aangetoond: de ernst van het letsel is wel degelijk toegenomen. Voorts geeft 
het onderzoek niet de psychische gevolgen van angst bij mensen, zoals oorlogsslachtoffers, en angst 
en stress bij (huis-)dieren weer. Ook de gevolgen voor het milieu worden niet belicht; vuurwerk leidt 
bijvoorbeeld tot luchtverontreiniging van fijn stof en zware metalen, die neerslaan op de bodem en het 
oppervlaktewater. Tenslotte lopen de maatschappelijke kosten voor het opruimen van het vuurwerk en 
het herstellen van de schade jaarlijks op.  

Aanpassing vuurwerkbeleid 

Daarom pleit de Partij voor de Dieren al jaren voor het afschaffen van consumentenvuurwerk, het 
instellen van vuurwerkvrije zones en het opzetten van professionele vuurwerkshows. Een meerderheid 
van de Nederlandse bevolking is ook voorstander voor het afschaffen van consumentenvuurwerk, 
zoals blijkt uit het onderzoek, dat recentelijk is uitgevoerd voor NU.nl2. Diverse gemeenten in 
Nederland hebben reeds vuurwerkvrije zones ingesteld.  

Overzicht vuurwerkoverlast 
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http://content1a.omroep.nl/urishieldv2/l27m63d736f36e4484a50054aaa8fc000000.cceea047c043d0dceb02df

a21a5e3753/nos/docs/Cijferfactsheet_ongevallen_met_vuurwerk_2014-2015_VeiligheidNL-NOS.pdf 
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 http://www.nu.nl/binnenland/3951577/meerderheid-nederlanders-wil-alleen-gemeente-vuurwerk-

afsteekt.html 



In de afgelopen jaren heeft de Partij voor de Dieren geïnformeerd naar de financiële schade en het 
letsel in de gemeente Groningen als gevolg van vuurwerk. Ook nu wil de Partij voor de Dieren graag 
weer een overzicht van de financiële en lichamelijke schade, die vuurwerk met de jaarwisseling heeft 
veroorzaakt.  

1. Wat is de financiële schade die vuurwerk heeft aangericht tijdens de laatste  jaarwisseling? 
Hoeveel kosten zijn dit jaar bijvoorbeeld besteed aan het schoonmaken en opruimen van 
afgestoken vuurwerk? De extra schoonmaakkosten die de Milieudienst moet maken zouden 
wij ook graag terugzien bij de beantwoording van de vragen.  

2. Wat waren de kosten van de preventieve maatregelen in het kader van vuurwerk die ieder 
jaar worden genomen, zoals het verwijderen van bankjes en het afsluiten van glas- en 
papierbakken?  

3. Zijn er meldingen bij de politie binnengekomen over overlast van vuurwerk en carbid en zo ja, 
hoeveel en van welke aard waren deze?  

4. Hoeveel mensen hebben zich bij de huisartsenpost gemeld met verwondingen die het gevolg 
waren van vuurwerk of carbid, legaal dan wel illegaal?  

5. Zijn er ook kinderen gewond geraakt? Zo ja, hoeveel? Om welk letsel gaat het?  
6. Zijn er gevallen van dierenmishandeling met vuurwerk bekend? Zo ja, hoeveel? 
7. Bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat, gezien de veranderende publieke opinie ten 

opzichte van consumentenvuurwerk, het aantal ernstig gewonde vuurwerkslachtoffers, de 
oplopende kosten als gevolg van vuurwerk voor wat betreft schade aan en herstel van onder 
andere wegen en de negatieve effecten ervan voor dierenwelzijn en de natuur, een 
heroverweging van het bestaande beleid ten opzichte van particulier vuurwerk rechtvaardigt? 
Zo ja, kunt u aangeven of u in deze heroverweging het instellen van vuurwerkvrije zones en 
professionele vuurwerkshows meeneemt? En of deze beleidswijziging met ingang van de 
komende jaarwisseling van kracht wordt? 

Initiatiefvoorstel vuurwerk 

Op basis van onderzoek in het verleden en de antwoorden op bovenstaande vragen zullen de Partij 
voor de Dieren en andere fracties binnenkort een initiatiefvoorstel aangaande vuurwerk aan u 
voorleggen. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

Gerjan Kelder 
Partij voor de Dieren Groningen  

 


